Present Perfect Simple

To have (Present) + verb la forma a III-a 

Affirmative: I have been

Interrogative: Have I been?

Negative: I haven’t been

Negative-Interrogative: Haven’t I been?

A. Exprima o actiune care a inceput inainte de momentul present si fie s-a terminat foarte aproape de momentul prezent, dar are urmari, consecinte, efecte, rezultate, autori in viata in prezent; fie actiunea in sine continua si simultan cu momentul prezent (actiunea are loc intr-o perioada de timp deschisa care include prezentul).

I have read the book. =  Am citit cartea. (I know what the book is about. = Stiu despre ce este cartea.)

Adverbe de timp care cer folosirea timpului Present Perfect:

1) Just (tocmai), already (deja), yet (inca)

He has just arrived.

He hasn’t come yet.

Has he come yet?

Atentie!!! Adverbul just now (de-abia, adineauri) cere folosirea timpului Past Tense Simple.

He arrived just now.

2) lately, recently (in ultima vreme)


Have you seen her lately?

3) up to now, so far, till now (pana acum)


I haven’t met her so far.

4) often (adesea), never (niciodata), ever (mereu), always (intotdeauna)


I have always liked the sea.


They have often come here.

5) these days / weeks / months


I’ve had a lot of troubles these days.

    Today

    this morning 

Atentie! 

· daca actiunea se petrece intre 6 AM – 12 PM (adica in interiorul limitelor perioadei) se foloseste Present Perfect:

I’ve written a lot of letters this morning.

· Daca actiunea se petrece dupa 12 PM (adica in afara limitelor perioadei) se foloseste Past Tense Simple:

I wrote a lot of letters this morning.
    this afternoon 

Atentie! 

· daca actiunea se petrece intre 12 PM – 6PM (adica in interiorul limitelor perioadei), se foloseste Present Perfect

· daca actiunea se petrece dupa 6 PM (adica in afara limitelor perioadei), se foloseste Past Tense Simple

6) for (arata durata perioadei de timp de la inceputul actiunii pana in prezent) = de
Ex.: for a year / a week / two days / the last month / ages / centuries = de un an / o saptamana / doua zile / luna trecuta / o vesnicie (un car de ani) / secole

I’ve known her for a year. = O cunosc de un an.

    since (arata inceputul perioadei de timp in care se desfasoara actiunea) = din, de, de cand

Ex.: since 1970 = din 1970

       since yesterday / Monday / last week = de ieri / luni / saptamana trecuta

       since I was a child / I’ve been here = de cand eram copil / sunt aici

I’ve known her since 1993 / since I was a child. = O cunosc din 1993 / de cand eram copil.

    I’ve known her since I’ve been here. = O cunosc de cand sunt aici. 

 
In acest caz s-a folosit Present Perfect si in cea de-a doua propozitie deoarece actiunile au loc paralel de-a lungul aceleiasi perioade de timp.

De retinut: 

  La folosirea timpului Present Perfect cu adverbele “for” si “since” acesta se traduce in limba romana cu prezentul indicativului. In rest se traduce cu perfectul compus.

B. Exprima o actiune care s-a petrecut intr-o perioada de timp neprecizata din trecut pana acum:

They’ve recorded a lot of albums.
C. Exprima o actiune trecuta cand accentul cade pe efectul ei in prezent:

Someone’s stolen my phone! (It’s not here now.)

Folosiri gramaticale

1) In propozitii temporale – exprima o relatie de posterioritate cu principala in care este Simple Future sau o alta forma de viitor.

I’ll come after I have finished.

2) Cu valoare de trecut – in limbaj jurnalistic (titluri, comentariu) – pentru un stilistic (vioiciune, captarea atentiei cititorului).

Apollo has landed on the Moon last night.
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